
 

 

Österlens vattenvårdsförbund 

Protokoll från förbundsstämman på Skepparpsgården, Haväng, den 24 maj 
2010 
 

1. Styrelsens ordförande Kurt Hagenrud hälsade alla välkomna och öppnade stämman. 
 

2. Kurt Hagenrud valdes till ordförande för stämman. 
 

3. Mötet beslutade att justera röstordningen först om en omröstning skulle uppstå. 
Närvarolista, se bilaga 1. 
 

4. Dagordningen, som skickats ut i förväg, godkändes. 
 

5. Michael Dahlman valdes till sekreterare för stämman. 
 

6. Till justerare valdes Bengt Bengtsson och Ronny Hammar. 
 

7. Michael Dahlman redovisade hur kallelsen till förbundsstämman skett. Mötet beslutade anse 
stämman behörigen utlyst. 
 

8. Styrelsen redovisade verksamheten. En skriftlig verksamhetsberättelse hade skickats ut med 
kallelsen. 

a.  Resultat av de fysikalisk-kemiska undersökningarna 
Michael Dahlman redovisade de fysikalisk-kemiska provtagningarna som utförts av 
Eurofins.  En sammanställning hade skickats ut med kallelsen för de tre år som vi nu 
har resultat. Förutom tabeller finns diagram för de tre åren, och för vissa parametrar 
även för de enskilda punkterna.  Den varierande vattenföringen, med stor nederbörd 
2007, kan förklara en hel del av resultaten. 

i. Temperatur. Temperaturen stiger sommartid till högst 20 grader, vilket är 
acceptabelt. 

ii. Konduktivitet. En något stigande trend generellt, troligen beroende på 
minskad utspädning. 

iii. Turbiditet. I de flesta punkterna är turbiditeten låg och bra, under cirka 3 
FNU. Undantaget är VE 19 (Verkaån vid Christinehof) med en hög nivå och 
stigande trend. 



 

iv. Absorbans. Absorbansen sjunker vid alla åtta punkter där den mäts. 
Nivåerna är dock fortfarande ganska höga i de tre punkterna i Verkaån. 

v. TOC. Även här en sjunkande trend i alla åtta punkter, med lite högre nivåer i 
Verkaån. 

vi. Syre. Generellt en sjunkande trend (vilket för just syre är negativt) troligen 
med den lägre vattenföringen 2008-2009 som orsak. Låga halter 2009 främst 
i VE 16 nedströms Önneköps ARV. 

vii. Kväve. Sjunkande eller stillastående trender i nästan alla punkter. Höga 
halter främst i vattendragen söder om Verkaån. 

viii. Fosfor. Stillastående eller något stigande trender i de flesta punkter. Endast 
ett fåtal värden över 100 µg/l, de flesta i VE 19. 
 

b. Resultat av undersökningarna av bottenfauna, kiselalgindex och fisk 
Lars Collvin redovisade undersökningsresultaten. Till skillnad mot de kemiska 
undersökningarna görs undersökningarna av bottenfauna i regel nedströms 
föroreningskällor som reningsverken, för att få en samlad bild av påverkan. Utförliga 
rapporter finns på hemsidan. Under 2009 ersattes bottenfaunapunkten i 
Klammersbäck med en punkt för kiselalgindex. Orsaken var att ingen bra plats för 
provtagning av bottenfauna kunde hittas nedströms Ravlunda reningsverk, däremot 
kunde en punkt för kiselalgindex läggas nedströms.  
Undersökningarna av bottenfauna har utförts av Ekologgruppen. Flertalet lokaler 
bedömdes vara endast obetydligt påverkade av föroreningar. Alla lokaler fick högsta 
indikatortal utom Tommarpsån vid Bjärsjö som fick bedömningen ”måttlig 
påverkan”. Ett stort antal renvattenindikerande arter förekom på alla lokaler, högst i 
Segesholmsån och Julebodaån, lägst i Verkaån vid Farhult och Tommarpsån vid 
Bjärsjö. ”Mycket högt naturvärdesindex” fick lokalen i Julebodaån, medan fyra 
lokaler fick ”högt naturvärdesindex” och två fick ”allmänt naturvärdesindex”.  
Lars redovisade sedan undersökningen av kiselalgindex, som utförts av 
Ekologgruppen, och hur metoden fungerar. Resultatet från Klammersbäck vid 
Ängdala visade på ”måttlig status” när det gäller påverkan av näringsämnen och 
organisk förorening.  Länsstyrelsen lät 2008 göra undersökningar i fyra lokaler i 
Österlenområdet. Julebodaån och Rörums södra å fick ”god status” medan 
Segesholmsån och Tommarpsån fick ”måttlig status”. 
Lars redovisade även elfiskeundersökningarna i Tommarpsån som utförts av Eklövs 
Fiske & Fiskevård. Sammanfattningsvis bedöms alla tre lokalerna uppnå ”hög status”, 
även om Komstadån har en låg öringtäthet. Staten utför även elfiskeundersökningar i 
Verkaån, och förhoppningsvis kan de framöver stå för rapporteringen därifrån. Av de 
fem lokalerna var det särskilt bra vid Ådala och Halamölla, men sämre vid 
Öradekaren, järnvägsbron (norr om Ravlunda) och Trulsbo. 
Samtliga Lars presentationer läggs ut på hemsidan. 

c.   Övrigt. 
Styrelsemöten och övriga åtgärder enligt arbetsprogrammet framgår av 
verksamhetsberättelsen, se bilaga 2. 



 

 
Mötet beslutade att lägga verksamhetsberättelsen till handlingarna. 
 

9. Bengt-Olov Lindqvist redovisade ekonomin. Förbundet har små utlägg eftersom 
konsultkostnaderna debiteras direkt till medlemmarna. Medlemsavgifterna har sjunkit några 
år nu, eftersom årsmötena beslutat att frysa den totala summan som debiteras, och 
konsulternas ersättning ökar med index. Men sammanfattningsvis kan sägas att ”vår 
ekonomi är god”. Årets överskott blir drygt 30 0000 kronor. Förbundets tillgångar har därför 
ökat från 217 036 kronor till 247 131 kronor vid årsskiftet. Resultat- och balansräkning, se 
bilaga 3. 
 

10. Revisionsberättelsen lästes upp. Inga anmärkningar. Förslag att styrelsen beviljas 
ansvarsfrihet. Se bilaga 4. 
 

11.  Mötet beslutade att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för det gångna året. 
 

12. Mötet fastställde balansräkningen och medelsdispositionen. Överskottet går till kassan. 
 

13. Till ordförande för förbundet för ett år omvaldes Kurt Hagenrud (Hörby). 
 

14. Beslutades att antalet övriga medlemmar i styrelsen ska vara fem ordinarie samt sex 
personliga ersättare. En representant för Länsstyrelsen adjungeras till styrelsen. 
 

15. Beslutades att som övriga styrelseledamöter för två år välja Charlotte Lindström (Tomelilla), 
Carl Piper (Högestad) och Göran Bengtsson (LRF). På föregående stämma valdes Bengt-Olov 
Lindqvist (Simrishamn) och Michael Dahlman (Kristianstad) på två år. 
 

16. Beslutades att som ersättare välja Maria Persson för Kurt Hagenrud, Charlotta Wildt Persson 
för Michael Dahlman, Bengt Bengtsson för Bengt-Olov Lindqvist samt Johan Bendtsen 
(Simrishamns sportfiskeklubb) för Göran Bengtsson. Återstående ersättarplatser för 
Charlotte Lindström och Carl Piper blir vakanta. 
 

17. Beslutades att som ordinarie revisorer för ett år välja Egon Hansson och Ronny Hammar. 
Beslutades att som ersättare för ett år omvälja Nils-Åke Johannesson, den andra 
ersättarplatsen blir vakant. 
 

18. Beslutades att som valberedning omvälja Lars-Olov Strand (sammankallande) och Ronny 
Hammar. Styrelsen fick i uppdrag att hitta någon till den tredje platsen i valberedningen. 
 

19. Beslutades att utse Simrishamns kommun som kassaförvaltare för kommande 
verksamhetsår. 
 



 

20. Michael Dahlman redovisade förslaget till medlemsavgifter för år 2010. Se bilaga 5.  Med 
anledning av det fortsatt kärva ekonomiska läget i landet och förbundets relativt goda kassa 
beslutades att inte heller detta år höja totalsumman för avgifterna till förbundet. Eftersom 
konsulterna har rätt till indexhöjning medför det en minskning av den mellanskillnad som 
förbundet tar in. Det bör dock bli minst 34 000 över när konsulterna är betalda som kan tas 
in som medlemsavgift. Mötet beslutade att godkänna förslaget till medlemsavgifter. 
 

21. Michael Dahlman redovisade förslaget till ombildning av vattenvårdsförbundet till ett 
vattenråd. En utredning gjord av Ekologgruppen skickades ut med kallelsen, liksom ett förslag 
till stadgar som styrelsen tagit fram utifrån ett förslag från Ekologgruppen. Länsstyrelsen har 
finansierat utredningen. Några huvudpunkter är: 

a. Vattenrådet omfattar hela det geografiska området, medan förbundet ansvarat för 
utvalda vattendrag. 

b. Vattenrådet omfattar även grundvattentillgångarna. 
c. Hanöbuktens kustvatten ingår inte, utan överlåts till Vattenvårdsförbundet för västra 

Hanöbukten. 
d. Genom att undersökningsverksamheten styrs av särskilda stadgar där endast de som 

betalar har beslutsrätt, kvarstår deras kontroll över huvuddelen av ekonomin. 
e. Vattenrådet ska inte vidta åtgärder på egen hand, men initiera, samordna och 

medverka i genomförandet av åtgärder. 
f. Genom statligt stöd för vattenråd kan vi på deltid anlita en person som mer aktivt kan 

arbeta med samråd, information och rådgivning. Tanken är att den nya 
kommunekologen i Tomelilla (Charlotte Lindström) ska vara den personen. 
 

Styrelsen föreslog att det redovisade förslaget övervägs av medlemmarna, och under hösten 
hålls ett extra årsmöte för beslut, med fastställande på det ordinarie årsmötet våren 2011. 
Årsmötet antog förslaget. 
 

22. Förslag till budget, arbetsplan och undersökningsprogram för 2010 redovisades. 
a. Budgeten var utskickad med kallelsen. Det blir cirka 3 000 kronor mindre till extra 

undersökningar och administration jämfört med 2009. Å andra sidan har vi en bra 
kassa som delvis kan användas. Det gäller exempelvis för den avbördningskurva vi 
beställt för Julebodaån. Se bilaga 6. 

b. Arbetsplanen var utskickad med kallelsen. Årets plan är kort. Se bilaga 7. 
c. Inga förändringar föreslås för undersökningsprogrammet, men det kan behövas en 

beredskap för eventuella önskemål från vattenmyndigheten. 
Budget, arbetsplan och undersökningsprogram fastställdes. 
 

23. Som övrig punkt informerades att efter lunchen guidar Lars Collvin till Öradekaren intill, som 
håller på att renoveras. 
 

24. Kurt Hagenrud avslutade stämman och bjöd in till den efterföljande lunchen. 
 



 

 
Vid protokollet: 
 
 
 
Michael Dahlman 
 
 
Justeras: 
 
 
 
Bengt Bengtsson   Ronny Hammar 
 
 
 
 
Bilagor 

1. Närvarolista 
2. Verksamhetsberättelse för 2009 
3. Revisionsberättelse för 2009 
4. Resultat- och balansrapport 2009 
5. Konsult- och medlemsavgifter 2010 
6. Budget 2010 
7. Arbetsplan 2010 

 



 

 

 

BILAGA 1 

Närvarolista 

Förbundsstämman på Skepparpsgården, Haväng, den 24 maj 2010 
 
 

Namn Representerar 

Lars-Olov Strand Tomelilla kommun 

Bengt-Olov Lindqvist Simrishamns och Tomelilla kommuner 

Kurt Hagenrud Hörby kommun 

Bengt Bengtsson Simrishamns kommun 

Lars Collvin Länsstyrelsen 

Per Leander SYSAV 

Göran Bengtsson LRF 

Ronny Hammar LRF 

Michael Dahlman Kristianstads kommun 

 



 

 

BILAGA 2 

Verksamhetsberättelse för 2009 
Det ordinarie undersökningsprogrammet har nu varit igång under tre år, 2007-2009. Resultaten 
publiceras löpande på förbundets hemsida. Utvärderingar redovisas även på stämman. 
Bottenfaunapunkten i Klammersbäck har från 2009 flyttats nedströms och ersatts med analys av 
kiselalgindex. 

Styrelsen är nöjd med de fyra konsulterna så något avtal har inte sagts upp, utan de förlängs 
automatiskt med ett år. 

Förbundets webbplats har fungerat utmärkt, där förutom undersökningsresultat även interna 
dokument (kallelser, protokoll mm) går att hämta via en inloggning. 

Vattenmyndigheten för Södra Östersjöns vattendistrikt skickade under våren ut ett förslag till 
förvaltningsplan och åtgärdsprogram. Den 11 juni hölls ett öppet styrelsemöte i Simrishamn med 
drygt 20 medverkande. Representanter från Länsstyrelsen var föredragande. Styrelsens 
remissyttrande beslutades på mötet i augusti och skickades in till Vattenmyndigheten. 

Under hösten uppdrog styrelsen åt Ekologgruppen att utreda möjligheterna att omvandla förbundet 
till ett vattenråd. För kostnaderna fick förbundet ersättning från Länsstyrelsen. Ett särskilt 
styrelsemöte med konsulten hölls i Hörby den 17 september. Ett öppet möte för medlemmar och 
andra intresserade hölls i Brösarp den 5 november med cirka 20 deltagare. Ett slutligt förslag 
redovisades till styrelsen i december 2009. 

Styrelsen har haft fem ordinarie medlemmar och lika många ersättare (varav två vakanta). En 
representant för Länsstyrelsen är adjungerad till styrelsen. Utöver det konstituerande mötet efter 
stämman i maj har styrelsen haft det öppna mötet i juni, möte i augusti, möte i september med 
Ekologgruppen, öppet möte i november samt möten i mars och april 2010. 

Enligt arbetsplanen som fastställdes på stämman 2009 skulle styrelsen utföra följande. I högra 
kolumnen kommenteras vad som är gjort. 

 

Uppgift Utförande 

Utreda om förbundet bör omformas eller 
kompletteras med ett vattenråd för östra Skånes 
åar. 

Styrelsen har med hjälp av konsult tagit fram ett 
förslag. Förslag till nya stadgar har utarbetats. 

Medverka i vattenförvaltningen, främst genom 
remissvar på 
åtgärdsprogrammet/förvaltningsplanen. 

Styrelsen har haft ett öppet möte i juni 2009 och 
i augusti översänt ett remissvar. 



 

Fortsätta att utveckla hemsidan. Hemsidan har fungerat bra, men inte utvecklats 
ytterligare. 

Marknadsföra förbundet, utöka kontaktnätet. Förslag till informationsmaterial utarbetades 
närmare under våren 2010. 

Genomföra flödesmätning i Julebodaån. Upprättande av en avbördningskurva i 
Julebodaån har inletts. På grund av de låga 
flödena under 2009 kommer det att ta tid. 

Sammanställa litteratur med anknytning till 
åarna. 

Ingen ytterligare litteratur har inkommit. 

 

 

För styrelsen 

 

Michael Dahlman 

 



 

 

 

BILAGA 3 

Revisionsberättelse för 2009 
 



 

 

BILAGA 4 

Resultat- och balansrapport 



 

 
 



 

 

BILAGA 5 

Medlemsavgifter för 2010 
 

Konsultkostnader och 
medlemsavgifter 2010 

Eurofins exkl 
moms 

Ekologgruppen 
bottenfauna exkl 
moms 

Eklövs fiske 
exkl moms 

Richard 
Nilsson 
exkl moms 

SUMMA 
konsulter 
exkl 
moms 

Medlemsavgift 
exkl moms 

Medlemsavgift 
inkl moms 

                
Simrishamns kommun 30 569 18 058 3 973 9 942 62 541 14 174 17 717 
Kristianstads kommun 15 284 9 029 1 986 4 971 31 271 7 087 8 859 
Tomelilla kommun 9 994 5 904 1 299 3 250 20 446 4 634 5 792 
Högestad 6 210 3 668 807 2 020 12 705 2 879 3 599 
SYSAV 5 796 3 424 753 1 885 11 858 2 687 3 359 
Hörby kommun 2 939 1 736 382 956 6 014 1 363 1 704 
Simrishamns 
sportfiskeklubb 2 484 1 467 323 808 5 082 1 152 1 440 
LRF/GRO 517 306 67 168 1 059 240 300 

SUMMA 73 793 43 592 9 590 24 000 150 975 34 215 42 769 
Stödmedlemskap 

      
400 

Kostnad 2010 73 793 43 592 9 590 24 000 150 975 34 215 43 169 



 

BILAGA 6 

Budget för år 2010 
 

Budget 2010 
  

  
Före 
moms 

Efter 
moms 

Bottenfauna (2009) 43 592 
 Fyskem (2010) 73 793 
 Fiske (2009) 9 590 
 Hemsidan (2010) 24 000 
 Summa 150 975 
 Extra undersökningar, administration mm 34 215 
 SUMMA exkl stödmedlemskapet 185 190 231 488 

Stödmedlemmar inkl moms 
 

400 
SUMMA 

 
231 888 

 

 

 
 



 

BILAGA 7 

Fastställd arbetsplan för år 2010 
 

1. Genomföra en ombildning av förbundet till ett vattenråd genom förslag på extra 
årsmöte hösten 2010 och ordinarie årsmöte 2011. 
 

2. Fortsätta att utveckla hemsidan. 
 

3. Marknadsföra förbundet, utöka kontaktnätet. 
 

4. Genomföra upprättande av en avbördningskurva och genomföra flödesmätning i 
Julebodaån i samverkan med Kristianstads kommun. 
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